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1  «Βράζουν» για τα νοσοκομεία
Πηγή: ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ Σελ.: 56 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-08-2019

Επιφάνεια: 92.74 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 17000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Βράζουν» για
τα νοσοκομεία
«Φωτιές» άναψε στον κάμπο, που 
ήδη «βράζει» εδώ και καιρό, η 
απόφαση του Βασίλη Κικίλια να 
ορίσει νέο διοικητή στην 5η Υγειο
νομική Περιφέρεια τηςχώραςτον 
Φώτη Σερέτη (φωτ.) από τη Λαμία. 
Η επιλογή του οδοντιάτρου με με
ταπτυχιακό στη Δημόσια Υγεία 
έριξε λάδι στη φωτιά, ειδικά στην 
πρωτεύουσα της Θεσσαλίας, κα
θώς ακόμα μία κρατική θέση δεν 
καλύφθηκε από Λαρισαίο, κάτι 
που δημιουργεί έντονη δυσαρέ
σκεια στο κομματικό στελεχικό 
δυναμικό της Ν.Δ.
Επιπροσθέτως, ο νέος διοικητής 
της 5ης ΥΠΕ ανήκει στο «περι
βάλλον Βενιζέλου», ενώ ο πολιτι
κός του μέντορας είναι ο πρώην 
υφυπουργός Υγείας στην κυβέρ
νηση Παπανδρέου, Εκτορας Να- 
σιώκας. 0 κ. Σερέτης δούλεψε 
στο πλευρό του Βασίλη Οικονό
μου για το κυβερνητικό πρόγραμ
μα Υγείας της Ν.Δ. και από το 2012 
είχε ανοιχτό δίαυλο επικοινωνίας 
με το κόμμα. Πλέον, μετά την το

ποθέτηση του νέου διοικητή της 
5ης ΥΠΕ όλο το παιχνίδι μεταφέ- 
ρεται στην πλήρωση των θέσεων 
των διοικητών νοσοκομείων της 
Θεσσαλίας, καθώς οι συγκεκριμέ
νες θέσεις φαίνεται πως τραβάνε 
σαν μαγνήτη την πλειονότητα 
πολλών κομματικών στε- ^ 
λεχών.
Τα δύο ονόματα Λα- 
ρισαίων που ακού- 
γονται όλο και πιο ^ 
έντονα στο παρα
σκήνιο των σχετι
κών συζητήσεων 
είναι αυτό της Ρέ- 
νας Καραλαριώτου 
για το Πανεπιστημιακό 
Γενικό Νοσοκομείο Λάρι
σας και εκείνο του Κώστα Κα- 
ραμπάτσα για το Αχιλλοπούλειο 
στον Βόλο.
Η πρώτη αποτέλεσε την επιλογή 
του Κυριάκου Μητσοτάκη για τον 
Δήμο Λαρισαίων και ο δεύτερος 
έχει αφήσει θετικό αποτύπωμα 
στον χώρο της Υγείας.
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1  Οι ειδικευόμενοι γιατροί γυρίζουν την πλάτη στα
νοσοκομεία

Πηγή: ΕΘΝΟΣ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 56 Ημερομηνία
έκδοσης:

01-09-2019

Επιφάνεια: 1092.02 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 20000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κοινωνία

ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΙΚΗ ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΥΣΗ

Οι ειδικευόμενοι 
γιατροί γυρίζουν 
την πλάτη 
στα νοσοκομεία
Ενώ μέχρι πριν από λίγα χρόνια ήταν 
πολύχρονες οι λίστες αναμονής για ειδικότητα, 
σήμερα είναι δεκάδες οι κενές θέσεις 
ακόμη και σε κεντρικά νοσηλευτικά ιδρύματα.

νοσοκομεία. Τι πράττουν δηλαδή οι 
αρμόδιοι τα τελευταία χρόνια; Δίνουν 
παρατάσεις θητείας έως και δύο χρόνια 
σε ειδικευόμενους, οι οποίοι όμως ερ
γάζονται κανονικά ως ειδικευμένοι, 
αλλά με μισθό ειδικευ
όμενου, που πλέον δι
αμορφώνεται στα 960 
ευρώ μηνιαίως. Το κύ
μα μετανάστευσης των 
νέων γιατρών έχει ξε
κινήσει εδώ και ΙΟχρό- 
νια, οπότε και άρχισε η οικονομική 
κρίση στη χώρα μας, ενώ έχει ενταθεί 
την τελευταία πενταετία. Με βάση τα 
στοιχεία του Ιατρικού Συλλόγου της 
Αθήνας, περισσότεροι από 17.500 Ελ
ληνες γιατροί εργάζονται στο εξωτερι
κό, ενώ η Ελλάδα αποτελεί τη δεύτερη 
χώρα προέλευσης μεταναστών γιατρών 
που απασχολούνται στη Γερμανία.

Η κρίση και η ανεργία οδηγούν 
τους νέους γιατρούς στο εξωτερικό όχι 
μόνο για την εξεύρεση εργασίας αλλά 
και για ειδικότητα, με αποτέλεσμα οι 
θέσεις να μένουν κενές στα περισσό
τερα μεγάλα νοσοκομεία της Αθήνας. 
Η εικόνα είναι χειρότερη στα επαρχι

ΤΗΣ ΔΗΜΗΤΡΑΣ
ευθυμιαδου

defthimiadou@ethnos.gr

Α
δέιασαν τα νοσοκομεία απο 
ειδικευόμενους γιατρούς, οχ 
οποίοι πλέον γυρίζουν την 
πλάτη στο ΕΣΥ, με αποτέλεσμα 
τα δημόσια νοσηλευτικά ιδρύ
ματα να είναι «γυμνά» από 
ιατρική κάλυψη. Οι εκπρόσωποι των 
νοσοκομειακών γιατρών (ΟΕΝΓΕ και 
ΕΙΝΑΠ) έθεσαν πρόσφατα το θέμα 

στην ηγεσία του υπουργείου Υγείας, 
που εξετάζει τη θέσπιση ειδικών κι
νήτρων για τους νέους γιατρούς ώστε 
να κοπεί το νήμα της επιστημονικής 
μετανάστευσης, όπως τονίζουν πηγές 
του υπουργείου στο «Εθνος της Κυ
ριακής».

Χαρακτηριστικό είναι όχι ακόμα 
και στα mo κεντρικά νοσοκομεία της 
Αθήνας οι θέσεις των ειδικευόμενων 
γιατρών σε ποσοστό 20% είναι κενές, 
ενώ άλλο ένα 20% των γιατρών που 
υπηρετούν είναι σε παράταση, μια... 
φόρμουλα που ανακαλύφθηκε ουσια
στικά για να μην καταρρεύσουν τα

Με βάση τα στοιχεία 
του Ιατρικού Συλλόγου 

της Αθήνας, περισσότεροι 
από 17.500 Ελληνες γιατροί 
εργάζονται στο εξωτερικό.

ακά, όπου δεν εμφανίζεται κανένας 
ειδικευόμενος για να εκπαιδευτεί. 
Αποκαλυπτική του προβλήματος είναι 
η καταγραφή που έκανε η Ενωση Νο
σοκομειακών Γιατρών Αθηνών - Πει
ραιώς (ΕΙΝΑΠ) στα τέσσερα μεγαλύ
τερα νοσοκομεία της Αττικής.

Στον «Ευαγγελισμό», ενώ οι οργα
νικές θέσεις ειδικευομένων είναι 455, 
οι υπηρετούνχες ήταν 380 μέχρι το 
2018, εκ των οποίων ειδικευόμενοι σε 
παράταση ήταν οι 95. Οι κενές θέσεις 
έφτασαν τις 75.

Στο Νοσοκομείο «Γ. Γεννηματάς» 
οι οργανικές θέσεις ειδικευομένων 
είναι 321, την ίδια στιγμή που υπηρε
τούν 231, ενώ προστέθηκαν και άλλοι 
60 που είναι σε παράταση. Ετσι μένουν 
κενές 30 θέσεις.

Στο ΚΑΤ από τις 198 οργανικές 
θέσεις ειδικευόμενων υπηρετούν μό
νον 108, με 90 θέσεις κενές, ενώ στο 
Γενικό Κρατικό ιης Νίκαιας από ιις 
280 θέσεις έχουν καλυφθεί μόνον οι 
235.

Τους τελευταίους μήνες του 2019 
η κατάσταση είναι ακόμη χειρότερη, 
σημειώνει ο γ.γ. της Ομοσπονδίας των 
Νοσοκομειακών Γιατρών (ΟΕΝΓΕ), 
Παναγιώτης Παπανικολάου.

Σύμφωνα με τα στοιχεία της Περι
φέρειας Αττικής, στο Ογκολογικό Νο

σοκομείο «Αγιος Σάβ
βας» λείπουν 12 ειδι
κευόμενοι αναισθησι- 
ολογίας, στο Ασκλη
πιείο της Βούλας 10, 
στο ΚΑΤ 19 και στο 
Λάίκό 13. Χαρακτηρι

στικό είναι επίσης ότι στο «Ιπποκρά- 
τειο» 11 θέσεις ακτινολογίας είναι κε
νές, 12 στη Νίκαια και 14 στο «Αμαλία 
Φλέμιγκ».

Αλλες ειδικότητες, όπως η Ιατρική 
Βιοπαθολογία/Εργαστηριακή Ιατρική, 
παρουσιάζουν ακόμη μεγαλύτερα κε
νά. Το «Ελενα Βενιζέλου» έχει 28 κενές 
οργανικές θέσεις, 21 έχει το Νίκαιας, 
12 το «Σωτηρία», ενώ το σύμπλεγμα 
«Ευαγγελισμός-Οφθαλμιατρείο- Πολυ
κλινική» παρουσιάζει 32 κενές οργα
νικές θέσεις στην Ιατρική Βιοπαθολο- 
γία. Αντίστοιχη είναι η εικόνα στις 
περισσότερες ειδικότητες, όταν μέχρι 
πριν από λίγα χρόνια οι νέοι γιατροί

5
ειδικότητες
μετά περισσότε
ρα κενά: Βιοπα- 
θολογία, Παθο
λογοανατομία, 
Κυτταρολογία, 
Θωρακοχειρουρ- 
γική, Νευροχει- 
ρουργική.

20%
των θέσεων 
ειδικευόμενων 
γιατρών στα κε
ντρικά νοσοκο
μεία της Αθήνας 
είναι κενές.

ήταν αναγκασμένοι να περιμένουν για 
χρόνια σε λίστες αναμονής για να ξε
κινήσουν ειδικότητα.

ΦΤΑΙΝΕ ΚΑΙ 01 ΝΟΜΟΙ
«Η μετανάστευση των νέων γιατρών, 
ίο λεγόμενο “brain drain’, ξεκίνησε 
λόγω της οικονομικής κρίσης, αλλά και 
τα νομοθετήματα των τελευταίων ετών 
έχουν συμβάλει στη δραματική απο
χώρηση των νέων γιατρών» σημειώνει 
ο Πάνος Παπανικολάου, γ.γ. της Ομο
σπονδίας των Νοσοκομειακών Γιατρών 
(ΟΕΝΓΕ).

Οπως αναφέρει στο «Εθνος της 
Κυριακής»: «Ο τελευταίος νόμος που 
ψηφίστηκε από την προηγούμενη 
κυβέρνηση οδήγησε εκατοντάδες άλ
λους νέους γιατρούς να φυγουν από 
τη χώρα για να κάνουν ειδικότητα 
στο εξωτερικό. Μια από πς χειρότερες 
ρυθμίσεις που αποτέλεσε παγκόσμια 
πρωτοτυπία ήταν η βαθμολόγηση 
των πτυχίων της ειδικότητας, μια 
βαθμολόγηση που θα συνόδευε τους 
γιατρούς σε όλη τους την επαγγελμα
τική πορεία. Αυτό δεν γίνεται πουθε
νά στον κόσμο. Θεσμοθετήθηκε και 
μετά τις αντιδράσεις μας αποσύρθη- 
κε, αλλά όχι νομοθετικά, παρά μόνο 
με μια ανακοίνωση του υπουργείου 
Υγείας. Θεωρητικά δηλαδή ισχύει 
ακόμη. Η ουσία είναι ότι τα μνημόνια 
έχουν εντείνει τη μετανάστευση των 
γιατρών και στη συνέχεια οι διάφορες 
νομοθετικές ρυθμίσεις. Θεωρούμε ότι 
αυτά δεν είναι τυχαία. Επιδιώκουν, 
όπως φαίνεται, να φύγουν οι νέοι 
γιατροί στο εξωτερικό, διότι τους βλέ
πουν ανταγωνιστικά. Είναι άλλωστε 
λογικό ένας νέος γιατρός να έχει κα
λύτερη εκπαίδευση σε σχέση με κά
ποιον από το παρελθόν. Ταυτόχρονα, 
με τον τρόπο αυτό ενισχυθηκε και το 
καθηγητικό κατεστημένο. Αυτά βέβαια 
είναι εγκλήματα κατά της ελληνικής 
ιατρικής».

Σύμφωνα με την ΟΕΝΓΕ, οι ειδι
κότητες με τα μεγαλύτερα κενά είναι 
οι εργαστηρισκές, όπως βιοπαθολογία, 
παθολογοανατομία, κυτταρολογία, ενώ 
πλέον και οι χειρουργικές ειδικότητες 
είναι ψηλά στον πίνακα με τις ελλείψεις 
νέων γιατρών, όπως θωρακοχειρουρ- 
γική, νευροχειρουργική κ.λπ. ·
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1  Πρότυπο λειτουργίας το «Παπαγεωργίου»
Πηγή: ΕΘΝΟΣ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 57 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-09-2019

Επιφάνεια: 1062.1 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 20000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Πρότυπο λειτουργίας 
το «Παπαγεωργίου»
tiKOoi χρονιά μετά ία εγκαίνια του 
είναι το μοναδικό πλεονασματικό δημόσιο 
νοσοκομείο της χώρας, με δεκάδες 
διακρίσεις και παγκόσμιες πρωτιές.

ΤΟΥ ΒΑΣΙΛΗ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗ
vignatiadis@ethnos.gr

Τ
ο αίθριο υποδοχής θυμίζει 
αίθουσα τέχνης. Ασθενείς, 
συνοδοί και επισκέπτες εισέρ
χονται σε έναν χώρο μοντέρ
νας αρχιτεκτονικής και υψηλής 
αισθητικής, με διάσπαρτα 
έργα τέχνης, πεντακάθαρο και φρο
ντισμένο σαν να άνοιξε χθες. Το ευ
χάριστο περιβάλλον εμπνέει ασφάλεια 

και εμπιστοσύνη, ενώ ο υπερσύγχρο
νος εξοπλισμός και οι καινοτόμες σε 
διεθνές επίπεδο πρακτικές διάγνωσης 
και θεραπείας που εφαρμόζονται 
αποτελούν εγγύηση ποιότητας και 
αξιοπιστίας.

Το «Παπαγεωργίου» της Θεσσα
λονίκης δεν μοιάζει με ελληνικό δη
μόσιο νοσοκομείο. Είκοσι χρόνια 
μετά την έναρξη λειτουργίας του και 
τριάντα μετά τη σύλληψη της ιδέας 
για τη δωρεά-μαμούθ που οδήγησε 
στην ανέγερσή του, δικαιώνει το όρα
μα των ευεργετών αδελφών Παπαγε
ωργίου για ένα νοσηλευτικό ίδρυ- 
μα-πρότυπο διοίκησης και λειτουρ
γίας, που θα δείχνει τον δρόμο στον 
χώρο της δημόσιας περίθαλψης.

0 ΣΤΟΚΟΙ ΪΕΠΕΡΑΣΤΗΚΕ
Μιλώντας στο «Εθνος της Κυριακής», 
ο δωρητής και πρόεδρος του Ιδρύμα
τος Παπαγεωργίου, Νικόλαος Παπα

γεωργίου, δηλώνει ενθουσιασμένος 
από τη σημερινή του εικόνα, επιση- 
μαίνονχας πως ο στόχος όχι μόνο 
επιτεύχθηκε, αλλά ξεπεράστηκε.

Αν και πλήρως ενταγμένο λειτουρ
γικά στο ΕΣΥ, το νοσοκομείο αποτελεί 
νομικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, 
μη κερδοσκοπικού χαρακτήρα, και 
διοικείται από το Ιδρυμα Παπαγεωρ
γίου. Η διοίκηση είναι σταθερή και 
δεν αντικαθίσταται με κάθε αλλαγή 
κυβέρνησης. Η διαχείριση των προ
μηθειών γίνεται με ευελιξία, έξυπνες 
λύσεις εξοικονομούν πόρους και εξα
σφαλίζουν δωρεές, νέες μονάδες και 
εργαστήρια δίνουν προστιθέμενη 
αξία, ενώ το προσωπικό συμμετέχει 
ενεργά, με τις δικές του προτάσεις.

Η εικόνα θα ήταν ακόμη καλύτερη 
αν πληρωνόταν έστω ένα μέρος των 
οφειλόμενων νοσηλίων του ΕΟΠΥΥ, 
που προσεγγίζουν σήμερα τα 350 
εκατ. ευρώ και απειλούν κατά καιρούς 
να «στραγγαλίσουν» οικονομικά το 
νοσοκομείο.

Η ιδέα γεννήθηκε ακριβώς πριν 
από 30 χρόνια, το καλοκαίρι του 1989, 
από τους Σιατιστινούς έμπορους γού
νας Νικόλαο και Λεωνίδα Παπαγε
ωργίου. Οταν την ανακοίνωσαν στον 
τότε πρωθυπουργό Κωνσταντίνο 
Μητσοτάκη, εκείνος τους είπε: «Αν 
θέλετε να το δείτε να τελειώνει, χτίστε 
το και εξοπλίστε το μόνοι σας»! Πα
ράλληλα, τους εξασφάλισε κατ’ εξαί
ρεση διαδικασίες για τη γρήγορη 
υλοποίηση, με ειδική διάταξη που

προέβλεπε πως αν το Δημόσιο δεν 
απαντά σε κάποιο αίτημα σε διάστη
μα ενός μήνα, θεωρείται αυτοδικαίως 
ότι έχει εγκριθεί!

Εξπρές ήταν και οι διαδικασίες 
ανέγερσης και εξοπλισμού, αλλά τα 
εμπόδια ορθώθηκαν μετά, με το -ολο
κληρωμένο- νοσοκομείο να μπαίνει 
επί τρία χρόνια στην «εντατική». Κά
ποιοι το θεωρούσαν «κερκόπορτα» 
για την άλωση της δημόσιας υγείας.

Το 1997 οι πόρτες του νοσοκομεί
ου άνοιξαν εκτάκτως για ίο μακάβριο 
έργο της αναγνώρισης και της ιατρο
δικαστικής εξέτασης των 74 θυμάτων 
της αεροπορικής τραγωδίας με το 
Γιάκοβλεφ στα Πιέρια Ορη. Μεταξύ 
των θυμάτων ήταν -σε ένα τραγικό 
παιχνίδι της μοίρας- και 23 τεχνικοί 
της εργολήπτριας εταιρείας, που είχαν 
δουλέψει για την κατασκευή του νο
σοκομείου. Η κανονική λειτουργία 
άρχισε στις 16 Αυγουσιου του 1999. 
Είκοσι χρόνια μετά, το «Παπαγεωρ
γίου» είναι το μοναδικό (λογιστικά) 
πλεονασματικό δημόσιο νοσοκομείο 
της χώρας, με δεκάδες διακρίσεις και 
παγκόσμιες πρωτιές.

Με δήλωσή του στο «Εθνος της 
Κυριακής», ο πρόεδρος του Ιδρύματος 
Παπαγεωργίου, Νικόλαος Παπαγε
ωργίου, τονίζει ότι ο στόχος των δω
ρητών για ένα νοσοκομείο που θα 
συναγωνίζεται τα ευρωπαϊκά ξεπε
ράστηκε.

«Σήμερα, 20 χρόνια μετά, νιώθου
με υπερηφάνεια για την επιτυχημένη 
πορεία του και την ποιοτική παρα
γωγή του. Το αποτέλεσμα της καθη
μερινής προσπάθειας της διοίκησης 
και των εργαζομένων είναι, νομίζω, 
πλέον αναγνωρισμένο και το αποδει- 
κνυουν οι συνεχείς βραβεύσεις και 
τα αποτελέσματα των ερευνών. Εΐμα-

®
Μεγάλες
τοιχογραφίες στις 
μετόπες ίου αί
θριου διηγούνται 
την ιστορία της 
Ιατρικής.
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γεωργίου, Νίκος 
Παπαγεωργίου, 
στην πρόσφατη 
εκδήλωση για τα 
20 χρόνια ίου 
νοσοκομείου.

©
Ο πρόεδρος
ίου νοσοκομείου, 
Βασίλειος Παπάς, 
θεωρεί πως το 
επόμενο βήμα 
πρέπει να είναι 
τα απογευματινά 
χειρουργεία.

στε ενθουσιασμένοι με το αποτέλεσμα, 
φτάσαμε τον στόχο και τον ξετιερά- 
σαμε. Ελπίζω να συνεχίσουμε την 
τόσο καλή πορεία και γι’ αυτό χρεια
ζόμαστε και τη στήριξη του υπουρ
γείου Υγείας».

ΜΕΤΡΟ-ΚΛΕΙΔΙ
Ο πρόεδρος του νοσοκομείου, Βασί
λειος Παπάς, θεωρεί πως το επόμενο 
βήμα πρέπει να είναι τα απογευμα
τινά χειρουργεία. Οπως λέει στο 
«Εθνος της Κυριακής», το μέτρο θα 
μικρύνει τις λίστες αναμονής, θα 
αποφέρει επιπλέον εισόδημα στο 
προσωπικό, έσοδα στον ΕΟΠΥΥ και 
στο νοσοκομείο, ενώ θα βάλει φρένο 
στη διαρροή προς τον ιδιωτικό τομέα 
αλλά και στο «φσκελάκι». Απαντώντας 
σε όσους θεωρούν πως κάτι τέτοιο 
θα οδηγήσει στην ιδιωτικοποίηση 
της δημόσιας υγείας, ο ίδιος υποστη
ρίζει πως, αντιθέχως, θα κρατήσει 
στα δημόσια νοσοκομεία όσους απευ
θύνονται στα ιδιωτικά λόγω μακράς 
λίστας αναμονής.

Ο πρόεδρος του σωματείου εργα
ζομένων, Παναγιώτης Τουχτίδης, 
θεωρεί πως το «Παπαγεωργίου» είναι 
«θύμα» της επιτυχίας του, καθώς η 
αυξημένη ζήτηση έχει επίπτωση την 
εντατικοποίηση της δουλειάς του 
προσωπικού. «Εξυπηρετούμε το 40% 
της περίθαλψης στο σύνολο των 13 
νοσοκομείων της 3ης ΥΠΕ, με απο
τέλεσμα οι λίστες αναμονής στα χει
ρουργεία να μεγαλώνουν» αναφέρει. 
Είναι χαρακτηριστικό ότι για γυναι- 
κολογικά περιστατικά η αναμονή 
φτάνει τα δυο χρόνια, ενώ στον «Αγιο 
Δημήτριο» μόλις τους δυο μήνες.

Η Μαρία Μπιγάκη βραβεύτηκε 
φέτος ως «υπάλληλος της χρονιάς», 
λόγω του Project Management Office, 
του γραφείου που ιδρύθηκε έπειτα 
από δική της πρόταση, για τη διαχεί
ριση ευρωπαϊκών προγραμμάτων. 
Στο portfolio του γραφείου περιλαμ
βάνονται σήμερα 13 ευρωπαϊκά έργα, 
με συνολικό προϋπολογισμό για το 
νοσοκομείο 1,4 εκατ. ευρώ. «Επειτα 
από 19 χρόνια εργασίας, βλέπω το 
“Παπαγεωργίου” σαν σπίτι μου» λέει 
η κυρία Μπιγάκη, τονίζοντας πως 
είναι ένα νοσοκομείο που αναπτύσ
σεται επενδύοντας στον άνθρωπο. ·
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1  Πρόστιμο 572 εκατ. δολαριων
Πηγή: ΠΑΡΟΝ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
01-09-2019

Επιφάνεια: 18.15 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

\f/ Πρόστιμο 572 εκατ. δο- 
^Σ^λαρίων επέβαλε δικα
στήριο ins Οκλαχόμα στη φαρ
μακοβιομηχανία Johnson & 
Johnson για την ευθύνη που 
έχει στην εξάπλωση Tns χρή- 
ons οπιούχων αναλγητικών 
στην πολιτεία. Μάλιστα, εκ- 
κρεμούν χιλιάδ εΞ αγωγέ3 κα
τά φαρμακοβιομηχανιών και 
διανομέων φαρμάκων που 
έχουν προωθήσει οπιούχα ή 
οπιοειδή αναλγητικά στην αγο
ρά των ΗΠΑ.
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1  «Θερίζει» ο Έμπολα σε εμπόλεμες περιοχές
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-08-2019

Επιφάνεια: 322.9 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εντείνονται οι φόβοι για ραγδαία εξάπλωση ίου ιού 
Έμπολα στην κεντρική Αφρική, καθώς τα επίσημα 
στοιχεία που ανακοίνωσαν οι αρχές της Λαϊκής Δη
μοκρατίας του Κονγκό ανεβάζουν σε δυο χιλιάδες τους 
νεκρούς από τη νέα επιδημία η οποία ξέσπασε πριν α
πό ένα χρόνο στη χώρα. Η κυβερνητική ομάδα που ε
πιβλέπει τις προσπάθειες αντιμετώπισης της επιδημίας 
επεσήμανε ότι ο αριθμός των επιβεβαιωμένων και πι
θανών κρουσμάτων'Εμπολα ξεπέρασε τα 3.000, καθι
στώντας αυτή την επιδημία του ιού τη δεύτερη μεγα
λύτερη που έχει καταγραφεί ποτέ.

Παρά την ανάπτυξη εμβολίου και θεραπειών, οι ερ
γαζόμενοι στον τομέα της Υγείας δυσκολεύονται να ε
λέγξουν την εξάπλωση της ασθένειας σε απομακρυ
σμένες περιοχές στο ανατολικό τμήμα της Λ.Δ. Κονγκό 
εξαιτίας των συγκρούσεων που μαίνονται εκεί και της 
δυσπιστίας μεγάλου μέρους του πληθυσμού. «Προ- 
κειμένου να δράσει η θεραπεία, οι άνθρωποι πρέπει να 
την εμπιστεύονται, όπως και το ιατρικό προσωπικό 
που τη χορηγεί. Χρειάζεται χρόνος, πόροι και πολύ 
σκληρή δουλειά» επισήμανε ο Διεθνής Ερυθρός Σταυ

ΛΑΪΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ ΤΟΥ ΚΟΝΓΚΟ

«Θερίζει» ο Έμπολα σε εμπόλεμες περιοχές
ρός. Είναι η δέκατη επιδημία του Έμπολα στη Λ.Δ. 
Κονγκό, αλλά η πρώτη που καταγράφεται στις επαρχίες 
Βόρειο Κίβου και Ιτούρι όπου υπάρχουν πυκνά δάση 
και οι πληθυσμοί βρίσκονται στο έλεος δεκάδων πο
λέμαρχων και των διεθνοτικών συγκρούσεων.

θανατηφόρο κρούσμα στην Ουγκάντα

Συναγερμός σήμανε και στη γειτονική Ουγκάντα, 
όπου πέθανε χθες ένα 9χρονο κορίτσι, το οποίο κατα
γόταν από τη Λαϊκή Δημοκρατία του Κονγκό και δια- 
γνώστηκε την Πέμπτη θετικό στον ιό'Εμπολα. Το παι
δί παρουσίασε συμπτώματα όπως υψηλό πυρετό, α
δυναμία, εξάνθημα και αιμορραγία από το στόμα. Α
πό τις αιματολογικές εξετάσεις διαπιστώθηκε ότι έ- 
πασχε από'Εμπολα.

Το θανατηφόρο κρούσμα σημειώθηκε στην επαρ

χία Κασέσε, στη νοτιοδυτική Ουγκάντα, 470 χιλιόμε
τρα από την πρωτεύουσα Καμπάλα. Οι αρχές έστειλαν 
στην περιοχή μια ομάδα ταχείας ανταπόκρισης για 
να βοηθήσει στη διαχείριση των κρουσμάτων, να πα
ράσχει ψυχολογική υποστήριξη και να προχωρήσει 
σε εμβολιασμούς. Τον περασμένο Ιούνιο πέθαναν 
στην Ουγκάντα δύο άνθρωποι που προέρχονταν από 
τη ΛΔΚ. Ακόμα ένα άτομο πέθανε αφού στάλθηκε πί
σω στη χώρα του. Και οι τρεις νεκροί ήταν μέλη της ί
διας οικογένειας που είχαν πάει στην Ουγκάντα για να 
επισκεφθούν συγγενείς τους.

Η πιο φονική επιδημία του'Εμπολα είχε καταγρα
φεί το διάστημα 2013-2016 στη δυτική Αφρική, με 
11.300 θανάτους σε σύνολο 28.000 διαπιστωμένων 
κρουσμάτων. Ο αριθμός των θυμάτων ενδέχεται να εί
ναι πολύ μεγαλύτερος.
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1  Εκπέμπουν SOS οι γιατροί στο Νοσοκομείο Βόλου
Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-08-2019

Επιφάνεια: 359.29 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΠΡΟΣΛΗΨΕΙΣ, ΚΙΝΗΤΡΑ ΚΑΙ ΣΥΝΘΗΚΕΣ ΑΣΦΑΛΕΙΑΣ ΖΗΤΕΙ Η ΕΝΩΣΗ ΤΟΥΣ

Εκπέμπουν SOS οι γιατροί 
στο Νοσοκομείο Βόλου
Εκπέμπουν SOS οι Νοσοκομειακοί Γιατροί 
στο «Αχιββοπούβειο» και φωνάζουν με 
όβη τους τη δύναμη πως «χρειάζονται 
βοήθεια». Τρεις μήνες πριν τις εκβογές 
σταμάτησε κάθε διαδικασία ενίσχυσης 
του Νοσοκομείου και η κρατική μηχανή 
είναι ακόμα ακινητοποιημένη.

Ν
α θεσπιστούν κίνητρα για το ιατρικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό, καθώς και για τα πληρώματα των ασθε
νοφόρων που καλούνται να στελεχώσουν νησιά, 
όπως οι Σποράδες, ζητεί η'Ενωση Νοσοκομειακών Γιατρών 

από το υπουργείο Υγείας, παράλληλα με άλλα αιτήματα, που 
θέτει και σχετίζονται με τη διαδικασία προσλήψεων προσω
πικού, τη λειτουργία των ΤΟΜΥ, του τμήματος Επειγόντων 
Περιστατικών, τις εφημερίες κ.α.
Τα σχετικά ζητήματα συζητήθηκαν στη συνεδρίαση του δι
οικητικού συμβουλίου της'Ενωσης.
Οι γιατροί ζητούν να θεσπιστούν άμεσα κίνητρα για το ιατρικό, 
νοσηλευτικό προσωπικό και τα πληρώματα των ασθενοφό
ρων, που καλούνται να στελεχώσουν τη νησιωτική χώρα, 
ειδικά τα μικρότερα νησιά που έχουν μεγαλύτερη ανάγκη 
σε προσωπικό, όπως οι Σποράδες.
«Έχουμε προτείνει και παλαιότερα, τη θέσπιση βοηθήμα

τος ενοικίου ή τη δημιουργία οικημάτων για τη στέγαση του 
αντίστοιχου προσωπικού. Να σταματήσει επιτέλους η αέναη 
απόσπαση των Γενικών Ιατρών από άλλα Κέντρα Υγείας και 
Περιφερειακά Ιατρεία».
-Την αγορά για το Λιμενικό Σώμα ή άλλη αντίστοιχη υπηρεσία 
ειδικού σκάφους για τη διενέργεια διακομιδών ασθενών. 
Αυτό θα πρέπει να εδρεύει σε ένα από τα νησιά των Σπορά- 
δων, ώστε να μην αναγκάζονται οι ασθενείςνα μετακινούνται 
ακόμη και με δική τους πρωτοβουλία-μέσο για να φθάσουν 
στο κοντινότερο νοσοκομείο.
-Πρέπει να προχωρήσουν άμεσα μεταχύτατο ρυθμό οι δια
δικασίες πρόσληψης των 16 θέσεων του ιατρικού, αλλά και 
του νοσηλευτικού προσωπικού που πάγωσαν λόγω εκλο
γών, διαφορετικά θα αντιμετωπίσουμε σοβαρό πρόβλημα 
λειτουργίας.

- Η Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας πρέπει να παίξει επι
τέλους τον ρόλο της. Προφανώς και δεν είναι δυνατόν να 
προσληφθεί ο ιδανικός αριθμός ιατρών στην Πρωτοβάθμια 
Φροντίδα.Όμως υποστελεχωμένεςΤΟΜΥ υποστελεχωμένα 
Κέντρα Υγείας και υποστελεχωμένα Νοσοκομεία δεν μπο- 
ρούννα επιτελέσουντο έργο τους. Επιτέλους ας πρυτανεύσει 
η απλή λογική. Να γίνει επάνδρωση των Νοσοκομείων και 
των Κέντρων Υγείας και ας γίνουν συμβάσεις με ιδιώτες ια
τρούς όπου αυτό είναι δυνατό (φυσικά μελογική αντιμισθία) 
για την κάλυψη της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας.
- Είναι αναγκαία η άμεση επαναπροκήρυξη των έξι θέσεων 
ιατρών του Τμήματος Επειγόντων, ώστε να εξασφαλισθεί 
στοιχειωδώς η ανεξάρτητη λειτουργία του.
-Να προχωρήσει η βελτίωση των συνθηκών ασφαλείας 
στο Νοσοκομείο του Βόλου. Να προσληφθεί περισσότερο 
προσωπικό για τη φύλαξη. Να ολοκληρωθεί η τοποθέτηση 
συστήματος παρακολούθησης με κάμερες. Δεν είναι δυνατόν 
να κινδυνεύει η σωματική ακεραιότητα των εργαζόμενων. 
-Να καταργηθεί το απαράδεκτο όριο του 9% για τις υπερ- 
βάλλουσες εφημερίες. Δεν είναι λογικό να μας ζητάτε να 
καλύπτουμε τα Νοσοκομεία κάνοντας περισσότερες εφη
μερίες και ταυτόχρονα να αρνείστε να μας πληρώσετε. Δεν 
υπάρχει άλλο χρονικό περιθώριο. Ήδη εργαζόμαστε πολύ 
περισσότερο απ’ ότι προβλέπει η Ευρωπαϊκή νομοθεσία. 
Έχουμε οικογένειες όπως εσείς, έχουμε προβλήματα όπως 
και εσείς, έχουμε όμως και όρια όπως όλοι! Παρόλα αυτά, 
εμείς είμαστε εδώ, στην υπηρεσία του πολίτη, προασπιζόμε- 
νοι το πολυτιμότερο αγαθό, την υγεία των συμπολιτών μας».
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1  Γκάφα με την περίθαλψη των αλλοδαπών
Πηγή: ΚΑΡΦΙ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-08-2019

Επιφάνεια: 207.18 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4910

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Γκάφα με την περίθαλψη ίων αλλοδαπών
■ Πολύ «φουριόζος» μπήκε ο Κικίλιας στο υπουργείο υγείας και μετά τις επικοινωνιακές 

επισκέψεις του στα νοσοκομεία της χώρας για τις οποίες ενημέρωσε τα Μ Μ Ε εν χορδοίς 
και οργάνοις, άρχισε να παράγει και πολιτική στο υπουργείο του, αλλά μάλλον υπέπεσε σε 
γκάφα, αν και πολλοί του αναγνωρίζουν καλές προθέσεις για να είμαστε ειλικρινείς. Ανακοί
νωσε το τέλος της δωρεάν περίθαλψης των αλλοδαπών, σε στυλ... Βελόπουλου. Μόνο που 
οι γνωρίζοντες το ζήτημα υποστηρίζουν ότι τα κονδύλια που εισπράττουμε ανελλιπώς από 
την Ύπατη Αρμοστεία πληρώνουν μεταξύ των άλλων και τις δημόσιες υπηρεσίες υγείας 
των αλλοδαπών μεταναστών, όχι η τσέπη του'Ελληνα φορολογούμενου ακριβώς. Ο απο
κλεισμός τους από το σύστημα υγείας, εκτός ότι θα επιβαρύνει το σύνολο του πληθυσμού 
από μεταδιδόμενες νόσους, ανεμβολίαστα παιδιά κ.λ.πθα σημάνει περικοπή των κονδυ- 
λίων, προβλήματα με την Ε.Ε και τελικά μια τρύπα στο νερό. Μήπως κάποιος συνεργάτης 
του πρέπει να τον ενημερώσει για το τι ισχύει; Εκτός κι αν κάποιοι θέλουν να εκτεθεί.
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1  Λίγη ιλαρά ακόμη
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 42 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-08-2019

Επιφάνεια: 319.66 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 24590

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΡΑΥΓΕΣ 
ΚΑΙ ΨΙΘΥΡΟΙ

ΤΗΣ ΠΕΠΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗ

Δ
εν ήμουν σίγουρη αν θα έπρεπε 
να γράψω για το φαινόμενο με 
το οποίο, για άλλη μια χρονιά, 
τράκαρα μετωπικά στις φετινές μου 

διακοπές. Το αποφάσισα όταν διά
βασα ότι επανέκαμψε η ιλαρά στην 
Ελλάδα. Η χώρα μας είναι ανάμεσα 
στις τέσσερις ευρωπαϊκές στις οποί
ες εμφανίστηκαν, έπειτα από χρόνια, 
κρούσματα της νόσου, συγκεκριμένα 
2.193 μέσα στο 2018. Μην το ψάχνουμε. 
Το αντιεμβολιαστικό κίνημα αφήνει το 
απειλητικό για την υγεία των παιδιών, 
αποτύπωμά του.

Οι γονείς που αρνούνται να εμβολι
άσουν τα παιδιά τους ανήκουν στην 
κατηγορία - όχι και τόσο μικρή όσο 
φανταζόμαστε εμείς οι «απέξω» - αυτών 
που έχουν υιοθετήσει οικογενειακώς 
έναν απόλυτα φυσικό τρόπο ζωής. Μό
νο που το φυσικό δεν ταυτίζεται πάντα 
με το υγιεινό. Συνάντησα ένα τέτοιο, 
συμπαθέστατο κατά τα άλλα, ζευγάρι 
σε ένα φιλικό τραπέζι στις διακοπές 
μου. Εννοείται ότι δεν παρήγγειλαν 
οτιδήποτε που περιείχε ίχνος ουσίας 
ζωικής προέλευσης. Αφού εξάντλησαν 
τον σερβιτόρο ρωτώντας τον αναλυτικά 
τα υλικά των πιάτων, περιορίστηκαν 
σε φάβα, βραστά λαχανικά και σαλάτα

Λίγη ιλαρά ακόμη
με φακές (απαγορευμένες και οι τηγα
νίτες πατάτες, δεν τρώνε τίποτα που 
περνάει από τηγάνι). Το πεντάχρονο 
κοριτσάκι τους έφαγε, κατόπιν ειδικής 
παραγγελίας, μόνο μακαρόνια με λίγη 
κόκκινη σάλτσα. Και χρειάστηκε να 
παραγγείλουμε δεύτερη, «ορφανή», 
μερίδα φρούτων διότι το συγκεκρι
μένο μαγαζί τα σερβίρει περιχυμένα 
με λίγο μέλι. Την επόμενη μέρα, στην 
παραλία, διαπίστωσα ότι το παιδάκι 
δεν ήταν απόλυτα εξοικειωμένο με τη 
θάλασσα. Λογικό. Τα πλαστικά «μπρα- 
τσάκια» που βοηθούν τα μικρά να μά
θουν να κολυμπάνε ήταν ασύμβατα 
με τους οικογενειακούς κανόνες που 
απαγορεύουν την επαφή με το σώμα 
συνθετικών υλικών.

Α
κραίο φαινόμενο; Μπορεί. Αλ
λά όχι και τόσο σπάνιο όπως 
διαπίστωσα συζητώντας με 
τη μητέρα, η οποία μου περιέγραφε 

τα χορτοφαγικά σνακ που σερβίρο
νται σε παιδικά πάρτι και τις φυτικές 
τούρτες γενεθλίων. Ωστόσο, όσο και 
αν προσπάθησα να αναγνωρίσω την 
ηθική διάσταση του οικολογικού ψυ
χαναγκασμού της οικογένειας, το ότι 
αυτό το πιτσιρίκι, που φαίνεται τουλά

χιστον ενάμισι χρόνο μικρότερο από 
την ηλικία του, μεγαλώνει χωρίς κρέας 
και γάλα με τάραξε. Και το λυπήθηκα 
διότι, όταν μεγαλώσει, δεν θα έχει να 
ανασύρει από την παρακαταθήκη των 
παιδικών του γεύσεων, την ανάμνηση 
της αγαπημένης του τσίχλας ή το σου- 
βλατζίδικο της γειτονιάς. Με τι σκαντα
λιές να συνδέσεις το αβοκάντο και την 
κινόα; Το χειρότερο όμως είναι πως 
όταν κάποιος από την παρέα ρώτησε, 
πολύ διακριτικά, τους γονείς για το αν 
μπορεί να επηρεάσει την ανάπτυξη 
του παιδιού η μη κατανάλωση ζωικών 
προϊόντων, μουρμούρισαν κάτι περί 
συνωμοσίας της δυτικής ιατρικής. Τον 
κλώτσησα κάτω από το τραπέζι για να 
μη θίξει το θέμα του εμβολιασμού και 
χαλάσουμε τη βραδιά μας.

Με τρομάζει αυτή η ιδεολογικοποί- 
ηση της διατροφής και πολύ περισσό
τερο της αμφισβήτησης της επιστήμης. 
Πέρα από τους κινδύνους που ενέχει 
για τη δημόσια υγεία, εφαρμόζεται με 
ένα είδος θρησκευτικού φανατισμού 
που μου θυμίζει αίρεση. Ελπίζω μόνο 
ότι αυτός ο κύκλος της υπερβολής θα 
κλείσει πριν ανοίξει... ασφυκτικά εις 
βάρος του πραγματικά υγιεινού και 
ουσιαστικά υγιούς τρόπου ζωής.
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1  Το Αρεταίειο δίνει ελπίδα σε άτεκνους
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 19 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-08-2019

Επιφάνεια: 116.27 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το Αρεταίειο 
δίνει ελπίδα 
σε άτεκνους

ΣΤΟ πλευρό ίων άτεκνων ζευ- 
γαριών που αντιμετωπίζουν 
προβλήματα γονιμότητας βρί
σκεται το ανακαινισμένο Τμή
μα Υποβοηθούμενης Αναπα
ραγωγής στο Αρεταίειο Νοσο
κομείο.

Με τον υπερσύγχρονο εξο
πλισμό τελευταίας τεχνολογίας 
που διαθέτει και με τους κορυ
φαίους επιστήμονες του χώ
ρου που το στελεχώνουν το 
Τμήμα Υποβοηθούμενης Ανα
παραγωγής της Β' Μαιευτικής 
και Γυναικολογικής Κλινικής 
του Εθνικού και Καποδιστρι- 
ακού Πανεπιστημίου Αθηνών 
(ΕΚΠΑ) προσφέρει ολοκληρω
μένες και υψηλού επιπέδου 
υπηρεσίες σε πολλά υπογόνι- 
μα ζευγάρια που επιθυμούν να 
γίνουν γονείς.

Η τελετή των εγκαινίων 
πραγματοποιήθηκε την Τε
τάρτη 28 Αυγούστου 2019 
παρουσία πολλών διακεκρι
μένων μελών της ακαδημαϊ
κής κοινότητας και του ιατρι
κού χώρου.

Τα εγκαίνια τελέστηκαν 
από τον πρύτανη του Εθνι
κού και Καποδιστριακού Πα
νεπιστημίου Αθηνών, καθη
γητή Μελέτιο - Αθανάσιο Δη- 
μόπουλο, και κύριοι ομιλητές 
ήταν ο πρόεδρος της Εφορεί
ας του Αρεταίειου Νοσοκομεί
ου, καθηγητής Γεώργιος Πο- 
λυμενέας, και ο διευθυντής 
της Β' Μαιευτικής και Γυναι- 
κολογικής Κλινικής και αντι
πρόεδρος της Εφορείας, κα
θηγητής Ευθύμιος Δεληγεώ- 
ρογλου.
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1  Το Αρεταίειο δίνει ελπίδα σε άτεκνους
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-08-2019

Επιφάνεια: 160.49 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤοΛρεταίειο 
δίνει ελπίδα 
σε άτεκνους
Στο πλευρό των άτεκνων 
ζευγαριών που αντιμετω
πίζουν προβλήματα γονι
μότητας βρίσκεται to ανα
καινισμένο Τμήμα Υποβο- 
ηθούμενης Αναπαραγωγής 
στο Αρεταίειο Νοσοκομείο.

Με τον υπερσύγχρονο 
εξοπλισμό τελευταίας τε
χνολογίας που διαθέτει και 
με τους κορυφαίους επιστή
μονες του χώρου που το στε
λεχώνουν το Τμήμα Υποβο- 
ηθούμενης Αναπαραγωγής 
της Β' Μαιευτικής και Γυ- 
ναικολογικής Κλινικής του 
ΕΚίϊΑ προσφέρει ολοκλη
ρωμένες και υψηλού επιπέ
δου υπηρεσίες σε πολλά υπο-
Υόνιμα ζευγάρια.

Τβ εγκαίνια
Η τελετή των εγκαινίων 
πραγματοποιήθηκε την Τε
τάρτη 28 Αυγούοτου 2019, 

πολλών &αχεκρι- 
μένων μελών της ακαδημα
ϊκής κοινότητας και του ια
τρικού χώρου.

Τα εγκαίνια τελέστηκαν 
από τον πρύτανη του Εθνι- 
κού και Καποδιστριακού 
Πανεπιστημίου Αθηνών, 
καθηγητή Μελέτιο - Αθα
νάσιο Δημόπουλο, και κύρι
οι ομιλητές ήταν ο πρόεδρος 
νης Εφορείας του Αρεταίει- 
ου Νοσοκομείου, καθηγη
τής Γεώργιος Πολυμενέας, 
ίαχιοδιευθιτντήςτηςΒ' Μαι-
ευπχης και Γ^οικολογικής 
Κλινικής και αντιπρόεδρος 
της Εφορείας, καθηγητής 
Ευθύμιος Δεληγεώρσγλου.

Η λειτουργία ενός τέ
τοιου τμήματος σε δημό
σιο νοσοκομείο έχει εξέ- 
χουσα σημασία, ιδιαίτερα 
στις μέρες μας, που η οικο
νομική δυσχέρεια πλήττει 
ολοένα περισσότερα ζευ
γάρια.
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1  Νέος πρόεδρος στο Ωνάσειο ο I. Μπολέτης
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-08-2019

Επιφάνεια: 98.44 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Νέος πρόεδρος crto Πνάσειο ο I. Μπολέτης
0 καθηγητής Παθολογίας-Νεφρο- 
λογίας της Ιατρικής Σχολής του 
ΕΚΠΑ, Ιωάννης Μπολέτης, ανα
λαμβάνει πρόεδρος στο νέο Δι
οικητικό Συμβούλιο του Ωνασεί- 
ου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου, 
έπειτα από σχετική απόφαση του 
υπουργού Υγείας, Βασίλη Κικίλια. 
Ο κ. Μπολέτης διαδέχεται τον κ. 
Δημήτρη Νιάκα που παραιτήθηκε 
από τη θέση του προέδρου λίγες 
ημέρες μετά τις εθνικές εκλογές 
της 7ης Ιουλίου. Αναπληρωτής 
του ορίζεται ο Βασίλειος Παπα- 
λόης, καθηγητής Χειρουργικής 
Μεταμοσχεύσεων Ιατρικής Σχο
λής Imperial College και αντιπρό
εδρος ο Γεράσιμος Φιλιππάτος, 
καθηγητής Καρδιολογίας της Ια
τρικής Σχολής του Πανεπιστημίου 
Αθηνών. Μ-Ν. Γ.
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1  Για το περιστατικό στο «Θριάσιο» Νοσοκομείο
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 21 Ημερομηνία

έκδοσης:
31-08-2019

Επιφάνεια: 247.55 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Για το περιστατικό 
στο «Θριάσιο» Νοσοκομείο

Με αφορμή το περιστατικό που εκδη
λώθηκε το Σάββατο 17 Αυγούστου στο 
«Θριάσιο» Νοσοκομείο σε βάρος της ε- 
φημερεύουσας γιατρού και προέδρου της 
Ομοσπονδίας Ενώσεων Νοσοκομειακών 
Γιατρών Ελλάδας (ΟΕΝΓΕ), Αφροδίτης Ρέ- 
τζιου, ανακοίνωση έβγαλε η Πρωτοβου
λία Αστυνομικών, την οποία δημοσιεύει 
ο «Ριζοσπάστης».

Η ανακοίνωση μεταξύ άλλων αναφέρει:
«Την 17η Αυγούστου ανέκυψε επεισό

διο στο "Θριάσιο" Νοσοκομείο με πρωτα
γωνιστές συνάδελφό μας και την ψυχία
τρο που εφημέρευε στον Νοσοκομείο, Α
φροδίτη Ρέτζιου, πρόεδρο της ΟΕΝΓΕ. 
Το επεισόδιο πήρε γρήγορα διαστάσεις 
κι έφερε στην επιφάνεια ένα διαχρονικό 
υπηρεσιακό πρόβλημα, τον τρόπο δηλα
δή που θα πρέπει να φυλάσσονται ασθε
νείς με ιδιαιτερότητες, όπως εν προκειμέ- 
νω με ψυχικές διαταραχές.

Η πείρα έχει δείξει ότι η στενή επαφή έ
νοπλων αστυνομικών και ψυχικά ασθενών 
μπορεί να αποβεί και μοιραία. Πολύ πρό
σφατο στις μνήμες μας είναι το περιστα
τικό στο Ρίο, που είχε σαν αποτέλεσμα το 
θάνατο του ψυχικά ασθενούς, ο οποίος εί
χε πιο πριν αποσπάσει το υπηρεσιακό πι
στόλι του συναδέλφου που τον είχε οδη
γήσει εκεί. Η διττή ιδιότητα του κρατουμέ
νου - ψυχικά ασθενούς χρειάζεται ειδική υ
πηρεσιακή μέριμνα, προκειμένου να εξα
σφαλίζονται όλες οι πτυχές της διαδικασί
ας. Αφενός δηλαδή να εξασφαλίζεται η α
ποτελεσματική θεραπεία και αφετέρου η 
αποτελεσματική φύλαξη του ατόμου. Ηδη 
μέσα από την ισχύουσα νομοθεσία δίνε
ται η κατεύθυνση πάνω στην οποία πρέ
πει να κινείται η διαδικασία της ειδικής αυ
τής φύλαξης. Η μνεία για την είσοδο των 
φρουρών στους ειδικούς θαλάμους νοση
λείας με ιδιαίτερη προσοχή και δίχως οπλι
σμό, σύμφωνα με το ΠΔ 215/2006, καθι
στά σαφή την ιδιαιτερότητα του συγκεκρι
μένου τύπου φύλαξης. (...)

Οσον αφορά τον συνάδελφο που ενε- 
πλάκη στο επεισόδιο, πιστεύουμε ότι ο

φείλε να είναι πιο ευαισθητοποιημένος 
στα λεγάμενα της γιατρού, ενόψει μάλι
στα και του περιστατικού που είχε λάβει 
χώρα πριν μερικούς μήνες στο Ρίο. Αντ' 
αυτού δυστυχώς ο συνάδελφος επέλεξε 
να κάνει χρήση της ιδιότητάς του, εξομοι
ώνοντας στην ουσία την ευρισκόμενη σε 
εφημερία γιατρό με έναν κοινό εγκλημα
τία, επιδιώκοντας να συλληφθεί εκείνη με 
τη διαδικασία του αυτοφώρου. Δεν αντι- 
λήφθηκε δυστυχώς ότι στον απόηχο του 
ανωτέρω περιστατικού κυριαρχεί ο φό
βος, όχι μόνο για τους ασθενείς, αλλά και 
για το προσωπικό του νοσοκομείου. Με 
τέτοιες πρακτικές, αντί να χτίζονται γέφυ
ρες με τους πολίτες, δημιουργούνται απο
στάσεις, με αποτέλεσμα να απομακρυνό
μαστε από αυτούς.

Μέσα από τη σωρεία αντιδράσεων που 
γεννήθηκαν με αφορμή το συμβάν, μόνο 
έκπληξη δεν μας έκανε η τοποθέτηση του 
προεδρείου της Ενωσης Αστυνομικών Υ
παλλήλων Δυτικής Αττικής. Το γνωστό για 
τις δημοκρατικές του αντιλήψεις και πρα
κτικές προεδρείο, προκειμένου να καλύψει 
τη συνδικαλιστική ανικανότητά του, προ- 
έβη σε μια κατάπτυστη ανακοίνωση, δή
θεν υπερασπίζοντας τον συνάδελφο. Για 
επικοινωνιακούς και μόνο λόγους το "δρα
στήριο" προεδρείο της Ενωσης, δείχνοντας 
ότι "έχει" συνείδηση του αστυνομικού έρ
γου (αναρωτιόμαστε πότε ήταν η τελευταία 
φορά που εκτέλεσαν υπηρεσία), εξαπέλυ
σε επίθεση στην ευρισκόμενη σε εφημε
ρία γιατρό και δικαιολόγησε τη συμπερι
φορά του συναδέλφου. Αντί να θίξει όλες 
τις πτυχές του ευαίσθητου αυτού ζητήμα
τος, όπως θα άρμοζε σε ένα δημοκρατι
κό ΔΣ Σωματείου, τις ελλιπείς δομές κ.τ.λ., 
περιορίστηκε σε μια επιφανειακή τοποθέ
τηση υπεράσπισης του συναδέλφου. Δεν 
περιμέναμε και κάτι περισσότερο.

Ελπίζουμε τουλάχιστον ο ντόρος που 
δημιουργήθηκε να αποτελέσει εφαλτήριο 
για τη θεραπεία της προβληματικής κατά
στασης της μεταγωγής και φύλαξης κρα
τουμένων στα νοσοκομεία».
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1  Τροπολογία Κικίλια για τις διοικήσεις στα δημόσια
νοσοκομεία

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-08-2019

Επιφάνεια: 374.11 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τροπολογία 
Κικίλια για 
τις διοικήσεις 
στα δημόσια 
νοσοκομεία
ΑΝΤΙΚΑΘΙΣΤΑ στην πενταμελή επιτροπή αξιολόγησης των 
υποψηφίων διοικήσεων των δημόσιων νοσοκομείων τον 
πρόεδρο του Κεντρικού Συμβουλίου Υγείας με προϊστά
μενο διεύθυνσης του υπουργείου Υγείας, τροπολογία που 
κατέθεσε ο υπουργός Υγείας, Βασίλης Κικίλιας, στο νομο
σχέδιο του υπουργείου Μεταφορών.

Αντικατάσταση που σύμφωνα με τον υπουργό Υγείας 
κρίνεται αναγκαία, λόγω της εμπειρίας που διαθέτει ο προ
ϊστάμενος διεύθυνσης του υπουργείου Υγείας σε θέματα 
ανθρώπινου δυναμικού και εν προκειμένω ως προς τα 
κριτήρια αξιολόγησης και επιλογής των υποψήφιων διοι
κητών και αναπληρωτών διοικητών των νοσοκομείων του 
Εθνικού Συστήματος Υγείας.

Θυμίζουμε ότι τα υπόλοιπα μέλη της επιτροπής είναι ο 
γενικός γραμματέας Υπηρεσιών Υγείας του υπουργείου 
Υγείας, ένας καθηγητής ή αναπληρωτής καθηγητής της 
ΕΣΔΥ ή ΑΕΙ ή ΑΤΕΙ με συναφές αντικείμενο, ένας αντι
πρόεδρος ή σύμβουλος του ΑΣΕΠ και ένα υψηλόβαθμο 
στέλεχος του ιδιωτικού τομέα, με αντικείμενο μη συναφές 
με τις μονάδες υγείας.

Επιπλέον, με άλλη τροπολογία μετατίθεται για το τέλος 
του χρόνου (31 Δεκεμβρίου 2019), αντί για την 1 η Σεπτεμ
βρίου όπως όριζε προηγούμενος νόμος (ν. 4600/2019), η 
έναρξη ισχύος της μεταφοράς της αρμοδιότητας της δι
αχείρισης επιστημονικών εκδηλώσεων από τον Εθνικό 
Οργανισμό Φαρμάκων στο ΚΕΣΥ, λόγω τεχνικών προβλη
μάτων του πληροφοριακού συστήματος.

ΝΤΑΝΙΒΕΡΓΟΥ
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1  Απίστευτη ταλαιπωρία για τρεις φίλους ύστερα από
επαφή με θαλάσσιες ανεμώνες

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ ΤΗΣ
ΒΟΡΕΙΑΣ ΕΛΛΑΔΑΣ

Σελ.: 18 Ημερομηνία
έκδοσης:

31-08-2019

Επιφάνεια: 241.42 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το ναυάγιο στην παραλία Ποταμός 
της Επανομής. Ενθετη: θαλάσσια 
ανεμώνη

Απίστευτη ταλαιπωρία για τρεις (pilous 
ύστερα από επαφή με θαλάσστης ανεμώνε$
W* ΜΙΑ ΑΠΙΣΤΕΥΤΗ ταλαιπωρία βί- 

ωσσν τρεις φίλοι, οι οποίοι διά
λεξαν να κολυμπήσουν στην παραλία 
του Ποταμού Επανομής -κοντά στα 
βράχια- με κατεύθυνση στο γνωστό 
Ναυάγιο. Η συγκεκριμένη παραλία 
όμως αποτελεί βιότοπο για θαλάσσιες 
ανεμώνες, οι οποίες με το δηλητήριό 
τους μπορούν να στείλουν στο νοσοκο
μείο όσους έρθουν σε επαφή μαζί 
τους. Η παρέα των νεαρών, μη γνωρί
ζοντας τον κίνδυνο, διάλεξε να βουητ- 
ξει στη συγκεκριμένη παραλία. Ομως, 
ο πόνος στα πόδια, στην κοιλιακή χώ
ρα, ακόμη και στα γενντπικά όργανα 
χάλασε το μπάνιο της παρέας. Ετσι, 
έφυγαν για το Νοσοκομείο «Αγιος Δη-

μήτριος», όπου τους περιμενε νέα τα
λαιπωρία. Εκεί, περίμεναν να τους δει 
κάποιος δερματολόγος για μισή ώρα. 
Ωστόσο, από το νοσοκομείο τούς εί
παν άπ δεν έχει υπηρεσία ο συγκεκρι
μένος γιατρός και τους συνέστησαν να 
βρουν κάποιον άλλον.

Οι τρεις νεαροί προσπάθησαν να 
επικοινωνήσουν με το Νοσοκομείο 
«Αφροδισίων και Δερματικών Νόσων» 
στην οδό Δελφών, το οποίο όμως έπο- 
ψε να εφημερεύει! Για καλή τους τύχη 
βρήκαν έναν ιδιώτη δερματολόγο, ο 
οποίος τους χορήγησε κορτιζόνη, ανη- 
ισταμινικά και παυσίπονα για ης φου
σκάλες και ης μελανιές που είχαν στο 
σώμα τους.

τούς' ---Μ ■ ; 

,νήςλλίν-
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1.500 θέσειβ 
νοσηλευτών 
ανακοίνωσε 

ο Κικίλιαε
Σε εξέλιξη και η προκήρυξη για 

940 διορισμοΰε μόνιμων γιατρών και 
ακόμη 1.116 επικουρικού προσωπικού

Ρεπορτάζ
Ρίτα Μεηά
rmela@dimokratianews.gr

Ν
έα προκήρυξη 1.500 
θέσεων νοσηλευτών 
και λοιπού προσω
πικού ανακοίνωσε ο 
υπουργός Υγείας Βα
σίλης Κικίλιας στο προεδρείο της 
Ενωσης Ιατρών Νοσοκομείων 

Αθήνας - Πειραιά (ΕΙΝΑΠ) κα
τά τη διάρκεια της 
συνάντησης που εί
χαν. Επίσης, ξεκα
θάρισε ότι θα ολο
κληρωθεί η προκή
ρυξη των 940 μό
νιμων γιατρών και 
1.116 επικουρικού 
μη ιατρικού προσω
πικού που είναι σε 
εξέλιξη. Ακόμη, στη συνάντηση, 
διάρκειας σχεδόν δυόμισι ωρών, 
ο υπουργός δεσμεύτηκε στην 
πρόεδρο της ΕΙΝΑΠ Ματίνα Πα-

γώνη και στο γενικό γραμματέα 
Ηλΐα Σιώρα ότι θα δοθεί πρόσθε
τη χρηματοδότηση σε όσα νοσο
κομεία αντιμετωπίζουν πρόβλη
μα, ενώ τόνισε ότι χρειάζεται να 
«μαζευτεί» η νοσοκομειακή δα
πάνη.

Παράλληλα είπε ότι από τώρα 
πρέπει να αρχίσουν οι συζητή
σεις για τη χρηματοδότηση των 
νοσοκομείων του ΕΣΥ το 2020. 
Οσον αφορά τους επικουρικούς 

γιατρούς, διευκρίνισε 
ότι θα παραμείνουν, 
γιατί τους έχουν 
ανάγκη τα νοσοκο
μεία. Για το διαχρο
νικό θέμα των κλει
στών κλινών εντατι
κής θεραπείας (ΜΕΘ) 
ο υπουργός τόνισε 
ότι είναι μείζον θέ

μα και θα προσπαθήσει να δώ
σει λύση, ενώ για το καυτό ζήτη
μα των ράντσων ζήτησε τις ειση
γήσεις από την ΕΙΝΑΠ, καθώς το

Πρόσθετη 
χρηματοδότηση 

και «μάζεμα» 
της δαπάνης 

στα νοσοκομεία

Εικόνα από ράντσα στους διαδρόμους δημόσιον νοσοκομείου. Αριστερά: Ο 
υπουργός Υγείας Βασίλης Κικίλιας

φαινόμενο σε ορισμένα νοσοκο
μεία έχει πάρει επικίνδυνες δι
αστάσεις.

Ενδεικτικά αναφέρουμε ότι 
στο Πανεπιστημιακό Γενικό Νο
σοκομείο Αττικόν σε κάθε εφη
μερία υπάρχουν περί τα 100 ρά
ντσα στους διαδρόμους κλινι
κών, στις οποίες επικρατεί το 
αδιαχώρητο. Το προεδρείο της 
ΕΙΝΑΠ ενημέρωσε τον υπουργό 
για το επιτακτικό ζήτημα πανά
κριβων θεραπειών υψηλής εξει- 
δίκευσης, που πολλοί ασθενείς 
αναγκάζονται να κάνουν στον 
ιδιωτικό τομέα, διότι για γρα
φειοκρατικούς λόγους δεν γί
νονται στα δημόσια νοσοκομεία, 
που έχουν τα αντίστοιχα κέντρα, 
όπως οι εμβολισμοί στον Ευαγ

γελισμό και οι επεμβάσεις δια- 
δερμικής αντικατάστασης αορτι
κής βαλβίδας (TAVI) στο Αττικόν.

Για τους νέους γιατρούς και 
την κάλυψη άγονων περιοχών 
και νησιών, ο κ. Κικίλιας ανέ
φερε ότι είναι πολύ δύσκολο να 
θεσπιστούν κίνητρα, λόγω συ
νταγματικού κωλύματος, ωστό
σο αναμένεται να λειτουργήσει 
επιτροπή που θα ασχοληθεί με 
το θέμα. Για τα περιστατικά της 
αστυνομικής αυθαιρεσίας στο 
θριάσιο, απάντησε ότι περιμένει 
το αποτέλεσμα της ΕΔΕ. Τέλος, 
ακόμη μία φορά ξεκαθάρισε ότι 
δεν πρόκειται να καταργηθεί το 
καθεστώς της δωρεάν νοσηλείας 
των ανασφαλίστων, των μετανα
στών και των αιτούντων άσυλο.
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ΑΠΟΓΡΑΦΗ ΤΟΥ ΧΑΟΥΣ

Τσεκάπ από 
ορκωτούς στα 
νοσοκομεία
«Maupes Tpunes» εκατομμυρίων ευρώ, λογιστι
κή αταΕία και προβληματικοί ισολογισμοί παντού
• ΣΕΛΙΔΕΣ 16-17
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ΑΠΟΓΡΑΦΗ ΤΟΥ ΧΑΟΥΣ

«Ikotos, έρεβος και xcios» στα λογιστήρια των νοσοκομείων του ΕΣΥ: υπέρβαση δαπανών 
εκατομμυρίων ευρώ, μη τιμολογημένε5 5cmciv£s δεκάδων εκατομμυρίων ευρώ, αδυναμία 
κατάρτισή οικονομικών καταστάσεων και ισολογισμών, διαγωνισμοί και προμηθέα xuipis 
πυδίδα και σχέδιο και στοιχεία για την οικονομική διαχείριση που αποστέλλονται κατά το 
δοκούν στην πλατφόρμα του υπουργείου Yyeicjs είναι ό,τι εισπράττουν οι ειδικοί Tns opa5as 
εργασίες για τα νοσοκομεία, που έχει συστήσει η ηγεσία του υπουργείου, κατά tis επισκέψεκ 
tous tis τελευτά^ εβδομάδε5 στα νοσηλευτικά ιδρύματα.

ΤΣΕΚΑΠ ΑΠΟ 
ΟΡΚΩΤΟΥΣ 
ΣΤΙΣ «ΜΑΥΡΕΣ 
ΤΡΥΠΕΣ» ΤΩΝ 
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ
■ Xaos με προβληματικοί^ ή ανύπαρκτοί ισολογισμοί^, 
αόρατα ταμειακά πλεονάσματα, προμηθέα και διαγωνισμοί 
«στα τυφλά» είναι τα πρώτα θλιβερά ευρήματα των ελέγχων του 
υπουργείου Υγεία5 στα ταμεία των νοσοκομείων ■ Ενεργοποιεί ελεγκτικέ$ 
εταίρε^ ο BaoiAns Κικίλιας για πλήρη καταγραφή Tns κατάστασή

xns Παναγιώταβ Καρλατήρα
totakarlatira@gmail.com

Η
 όλη κατάσταση έτσι onois

έχει διαμορφωθεί κινητο
ποίησε αμέσακτονυπουρ- 
γό Yyeias Βασίλη Κικίλια, 
ο onoios Kaxapxas ενερ
γοποιεί ελεγκχικέβ εται
ρείες οι onoios θα αποτυ
πώσουν το εύροε xns 
(κακοδιαχείρισή που 

γίνεται ois βάροβ των υπηρεσιών υγείαβ που λαμβάνουν 
οι πολίτεβ και σε δεύτερη φάση tous διοικητέβ των νοσο
κομείων. Από tis apxt's Αύγουστου που Ξεκίνησαν οι 
έφοδοι, με επικεφαλήβ τον γενικό γραμματέα Υπηρεσιών 
Υγείαδ Γιάννη Κωτσιόπουλο, στα λογιστήρια των δημό
σιων νοσοκομείων μέχρι σήμερα η εικόνα για τα οικονο
μικά tous γίνεται όλο και mo μελανή.

Η μαύρη τρύπα στα οικονομικά δεδομένα του ΕΣΥ 
γιγαντώνεται μετά από κάθε έλεγχο και προκαλεί συνεχή 
ερωτήματα σε (mods όσοι γίνονται κοινωνοί auras ms 
κατάστασή τόσο orous ετηκεφαλήβ του υπουργείου 
Υγείας Kupious Κικίλια και Βασίλη Κονιοζαμάνη, όσο 
και orous ομολόγουβ tous στο υπουργείο Οικονομικών. 
Τουλάχιστον 5 εκατ. ευρώ «αναζητούνται» σε ένα μόνο 
νοσοκομείο ms Aimms, με την απόσταση μεταΕύ παρα- 
στασηκών και ταμείου να μεγαλώνει και τον έλεγχο να 
συνεχίζεται. Τα «ιστορικά πλεονάσματα για πρώτη φορά 
στη Μεταπολίτευση», iji|ious έωε και 370 εκατ. ευρώ, τα

οποία είχε «ανακαλύψει» και επικαλούνταν συνεχώβ η 
προηγούμενη ηγεσία του υπουργείου Υγείαβ, με τον 
πρώην αναπληρωτή υπουργό Παύλο Πολάκη να επιτί
θεται μάλιστα σε όποιονζητούσε αναλυτικότερα στοιχεία 
και λεπτομέρειε8 ή αμφισβητούσε την «επιτυχία» ms 
Αριστοτέλουβ, δεν υπάρχουν.

Αυιό που υπάρχει και εντοπίζεται, σύμφωνα με στε
λέχη του υπουργείου Υγείαβ, είναι «αριθμητικέβ αλχημεί- 
ε»> στα λογιστήρια. Η έλλειψη οικονομικών στοιχείων σε 
συνδυασμό με το γεγονόβ όπ σε πολλά νοσοκομεία δεν 
έχουν καταρτιστεί ούτε δημοσιευτεί ισολογισμοί τα τε
λευταία χρόνια, αποτέλεσε ένα από τα πρώτα εμπόδια 
που κλήθηκε να προσπεράσει η ηγεσία του υπουργείου 
am μέχρι τώρα διαδρομή Tns. Υπενθυμίζεται, δε, όπ σε 
apKares περιι ιτώσεκ οι προϋπολογισμοί συντάσσονταν 
από τα νοσοκομεία τα προηγούμενα χρόνια με τον όρο 
ms επιφύλα&ιβ στην εκτέλεσή tous. «las παραθέτουμε 
τον ανωτέρω προϋπολογισμό μετ’επιφυλά£εω$, ετησημαί- 
νονταε όπ δεν μπορούμε να αναλάβουμε την ευθύνη των 
προβλημάτων που ενδεχομένω$ θα προκόψουν από την 
εκτέλεσή του και τα οποία θα διαταράίουν την ομαλή λει
τουργία pas ειε [kipos ms nou'nmas των παρεχόμενων 
υπηρεσιών υγείαε. Πιστεύουν, δε, όπ και φέτos δεν θα 
αποφύγουμε τροποποιήσει αυτού», ήταν ο ει riXoyos του 
προϋπολογισμού για το 2019 που αναρτήθηκε στη Διαύγεια 
τονπερασμένο Φεβρουάριο από τη διοίκηση του Λαϊκοί). 
Οι τροποποιήσει και κατά συνέπεια οι έκτακτεβ χρήμα-
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Τα «ιστορικά πλεονάσματα» του Πολάκη σκοντάφτουν otis αριθμητικές αλχημείεε 
που εντόπισαν οι ελεγκτές στα λογιστήρια των δημόσιων νοσοκομείων

τοδοτήσειβ ήταν ο Kavovas ms λειτουργίαβ των νοσοκομείων 
τα προηγούμενα χρόνια - μέχρικαιτον Σεπτέμβριο κάθε pious 
τα χρήματα είχαντελειώσει, ακριβακ λόγω των συρρικνωμένων 
προϋπολογισμών.

Σύμφωνα με πληροφορίεβ, οι επισκέψεκ σε νοσοκομεία 
Kupicos ms Arams ανέδειΕαν μια σειρά από προβλήματα. Η 
ύπαρ&ι πμολογημένων δαπανών προηγούμενων ετών, xcopis 
δέσμευση nicraoans, είναι ενδεικτική και εντοπίστηκε σε 
αρκετά νοσοκομεία. Οι τιμολογημένεβ δαπάνεβ πρέπει να 
εισάγονται στο Μητρώο Δεσμεύσεων κάθε νοσοκομείου. 
Εφόσον λοιπόν δεν γίνεται αυτό, πρόκειται ουσιαστικά για 
υπέρβαση ms πίστωσης για Ba rrcivps δηλαδή που δενμπορούν 
να καλυφθούν με βάση το όριο του Μητρώου Δεσμεύσεων 
κάθε νοσοκομείου.

Amos was σκόπελοβ που αφορά την οικονομική διαχείριση 
των νοσοκομείων είναι η ύπαρΕη μη πμολογημένων δαπανών 
για τα έτη 2018 και 2019, ihJjous δεκάδων εκατομμυρίων ευρώ, 
λόγω έλλειψηβ πιστώσεων. Σύμφωνα με στελέχη του ΕΣΥ, οι 
μη τιμολογημένεβ δαπάνεβ αφορούν κυρίωβ υλικά και είδη τα 
οποία βρίσκονται eras αποθήκεβ cos παρακαταθήκεβ από ns 
εταιρείεβ για να καλύψουν έκτακτα περιστατικά, π,χ. ορθοπε
δικά, καρδιολογικά κΛ, και για τα οποία κόβονται ειεροχρονι- 
σμένα τα σχετικά πμολόγια μετά τη χρήση και τοποθέτηση των 
υλικών. Ο μεγάλοβ όγκοβ των λεγάμενων παρακαταθηκών συ
σχετίζεται άμεσα με την ορθή και χρηστή διοίκηση κάθε νο
σοκομείου και τον έλεγχο των κλινικών. Πρόσφατο χαρακτηρι
στικό παράδειγμα προβληματικήβ διαχείρισή διαπιστώθηκε

από tous επιθεωρητέβ Υγείαβ eras αποθήκεβ του Γενικού 
Κρατικού «Γ. Γεννηματά»), όπου βρέθηκε αδικαιολόγητα μεγά
λη ποσότητα καρδιολογικού υλικού.

Η ομάδα εργασίαβ διαπίστωσε ncos εκκρεμεί η κατάρτιση 
και ο έλεγχοβ των οικονομικών καταστάσεων σε αρκετά νο
σοκομεία για τα έτη 2015-2019. Η μη κατάρτιση οφείλεται 
στην αδυναμία των οικονομικών υπηρεσιών και των λογιστη
ρίων των νοσοκομείων αυτών, ενώ κάποιοι επιρρίπτουν ευ
θύνη και στο Ελεγκτικό Συνέδριο, το οποίο εμποδίζει την 
πληρωμή σε λογιστικέβ εταιρείεβ που έχουν αναλάβει την 
κατάρτιση των οικονομικών καταστάσεων. Enians, διαπιστώ
θηκε δυσλειτουργία ons διαδικασίες προμηθειών, με αποτέ
λεσμα μεγάλοβ όγκοβ προμηθειών να γίνεται xcopis επαρκείβ 
διαγωνισπκέ8 διαδικασίεβ, ηθελημένα ή μη, με tous ελεγκτές 
να επισημαίνουν ttcos η υποστελέχωση και η έλλειψη ειδι
κευμένου προσωπικού στα τμήματα αυτά δυσχεραίνουν την 
επίλυση του προβλήματοβ.

Το μυστήριο με tous ισολογισμοί^

Οι ισολογισμοί των δημόσιων νοσοκομείων χάνονται -κι 
αυτοί- μέσα σε «μαύρη τρύπα». Και είναι πραγματικά απο- 
pias άΕιον nebs, xcopis να υπάρχουν ισολογισμοί, γίνονταν 
βαρύγδουπεβ ανακοινώσει oncos η εώίβ τον Ιανουάριο του 
2018 από τον κ. Πολάκη: «Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία 
ως τον Νοέμβριο 2017 και αναγωγή τους στο 12μηνο, θακλεί- 
σονν τη χρονιά με καθαρό ταμειακό πλεόνασμα 340 εκατ.

ευρώ έναντι 35 εκατ. ευρώ καθαρό ταμειακό πλεόνασμα το 2016 
και 935 εκατ. ευρώ καθαρό ταμειακό έλλειμμα το 2015»!

Οι οικονομικέβ καταστήσει βάσει του νόμου πρέπει να 
ανεβαίνουν στη Διαύγεια και στην ιστοσελίδα του υπουργείου 
Υγεία8, oncos γίνεται στον ιδιωτικό τομέα, όπου ανεβαίνουν 
στην υπηρεσία του ΓΕΜΗ. Η σύνταΕη, ο έλεγχοβ και η δημο
σίευση των οικονομικώνκαταστάσεωντων νοσοκομείων έχει 
καταληκτική ημερομηνία την 31η Ιουλίου κάθε έτουβ και 
αφορά το προηγούμενο έτοβ, κάη που αποτελεί μάλιστα και 
μνημονιακή υποχρέωση. Ωστόσο, η δημοσίευση ισολογισμού 
από δημόσιο νοσοκομείο ήταν η εξαίρεση και όχι ο Kavovas 
κατά το διάστημα 2015-2018. Μελέτη που παρουσιάστηκε τον 
περασμένο Νοέμβριο στο 20ό Συνέδριο ms EXXnvuais Εται- 
ρείαβ Μάνατζμεντ Υπηρεσιών Υγείαβ (ΕΕΜΥΥ) δείχνει την 
κατιούσα του αριθμού των νοσοκομείων που δημοσιεύουν 
ισολογισμό τα έτη 2015-2017. Ειδικότερα, το 2014 από τα 106 
νοσοκομεία του ΕΣΥ είχαν δημοσιεύσει ισολογισμό τα 105. Το 
2015 ισολογισμό δημοσίευσαν τα 100, το επόμενο έτοβ ο 
αριθμόβ μειώθηκε στα 93 και το 2017 τα νοσοκομεία που είχαν 
αναρτήσει οικονομικά δεδομένα ήταν poXis 54!

«Τα στοιχεία αυτά θα πρέπει να είναι προσβάσιμα μέσω της 
πύλns επιχειρηματία ευφυΐας BI-Health του υπουργείου 
Υγείας και διαθέσιμα στο κοινό ώστε οι πολίτες να γνωρίζουν 
τι συμβαίνει για σκοπούς διαφάνειας και λογοδοσίας», είχε 
τονίσει κατά την παρουσίαση ms μελέτηβ η συντάκτριά ms 
Ευαγγελία Λάζαρη.

Το γεγονόβ ότι αρκετά νοσοκομεία έχουν σταματήσει να 
αποστέλλουν λεπτομερή στοιχεία που αφορούν την οικο
νομική tous διαχείριση, μέσω ms κεντρικήβ πλατφόρμαβ 
του υπουργείου Υγείαβ BI-Health, αλλά και το ότι τα στοιχεία 
που έχουν υποβάλει κάποια νοσοκομεία είναι από μη ολο
κληρωμένα cos -σε πολλέβ περιπτώσειβ- ελλιπέστατα έχει 
φέρει προ τετελεσμένων το υπουργείο Υγείαβ. Oncos επι
σημαίνουν πηγέβ του υπουργείου, έτσι oncos έχει διαμορ
φωθεί η κατάσταση καθίσταται σχεδόν αδύνατον να εκτι- 
μηθεί η ποιότητα των όποιων δεδομένων αποστέλλονται. 
Πρόκειται για μία πολύ θλιβερή διαπίστωση με δεδομένο 
ότι η χρήση αΕιόπιστων δεδομένων αποτελεί το κεντρικό 
εργαλείο χάpains πολιτικόν στονχώρο ms Υγείαβ - ιδίωβ δε 
στον πολύπαθο χώρο του ΕΣΥ.

Αυστηρό χρονοδιάγραμμα εξυγίανσης, 
ο otoxos Κικίλια

Oncos πληροφορείται το «ΘΕΜΑ», το υπουργείο Υγείαβ για να 
αντιμετωπίσει την ασφυκτική για τα οικονομικά κατάσταση 
έχει θέσει συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα για την αντιμετώ
πιση των προβλημάτων, κινούμενο στην κατεύθυνση ms 
βελτίωση$ των εσωτερικών διαδικασιών των νοσοκομείων, 
καθακ και στη δραστηριοποίηση των εσωτερικών ελεγκτών 
σε αυτά τα ζητήματα. «Δεδομένης της σοβαρότητας των ευρη
μάτων που έχουν προκόψει αλλά και της αναγκαιότητας για 
άμεσες παρεμβάσεις ώστε να τηρηθούν οι δημοσιονομικοί 
στόχοι, είναι απαραίτητη η άμεση μεταρρύθμιση στη διαχείρι
ση των οικονομικών των νοσοκομείων. Αλλιώς, πόροι που θα 
έπρεπε να πηγαίνουν σε προσλήψεις ιατρών, νοσηλευτών, δι
οικητικών πάνε στη μαύρη τρύπα της Υγείας», τονίζει στο 
«ΘΕΜΑ» στέλεχοβ του υπουργείου που είναι σε γνώση των 
ευρημάτων ras ομάδαβ εργασίαβ.

Ο oroxos που έχει θέσει η Αριστοτέλουβ, εκτόβ από τη συ
νεργασία με ελεγκπκέβ εταιρείεβ, είναι να διεξάγεται προσε- 
κτικόβ έλεγχο5 στην τήρηση σε όλα τα στάδια των διαδικασιών 
προμηθειών, διαγωνισμών, τιμολόγησή και διακίνησή των 
υλικών στα νοσοκομεία, από την πραγμαηκή ανάγκη αγοράβ 
καιτην επιλογή υλικώνκαι φαρμάκων, την ενίσχυση των σωσυών 
διαγωνιστικών διαδικασιών ώστε να επιτευχθεί η καλύτερη 
δυνατή τιμή μέχρι την τήρηση των σωστών διαδικασιών κατά 
τηνπαραγγελία και τιμολόγηση και, τέλθ8, τηνπαρακολούθηση 
του ίδιου του υλικού από την παραλαβή στην αποθήκη μέχρι 
και στη χρήση του στον ασθενή.

Κομβικό ρόλο σε όλη αυτή τη διαδρομή θα έχουν οι νέεβ 
διοικήσει των νοσοκομείων - είναι οι νέοι επικεφαλήβ που 
ανάλογα με τα ευρήματα του ελέγχου σε κάθε νοσοκομείο θα 
κληθούν να υλοποιήσουν και tous στόχουβ ανά νοσοκομείο 
που θα θέσει η Υγειονομική Περιφέρεια από κοινού με το 
υπουργείο Υγείαβ.
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H Monsanto... 
γράφει τις 
έρευνες για 
τον καρκίνο
Χέρι χέρι με τους Ρεπουμπλικανούς 
η πολυεθνική με τους λομπίστες της 
απειλούσε αν τα αποτελέσματα ήταν αρνητικά

Ρεπορτάζ

Βασίλης Ανδριανόπουλος

• Εν συντομία
Εγγραφα που δημοσιοποίησε αμερι
κανική δικηγορική εταιρεία αποκα
λύπτουν ενορχηστρωμένη προσπά
θεια της Monsanto να υποσκάψει 
την επιστημονική έρευνα η οποία 
στρέφεται εναντίον του ευρείας 
χρήσης ζιζανιοκτόνου Roundup που 
παράγει και να εξασφαλίσει πολιτι
κή «βοήθεια».

• Γιατί ενδιαφέρει
Το ασφυκτικό λόμπινγκ της 
Monsanto προκειμένου να υποβαθ
μίσει την κρίση του Διεθνούς Οργα
νισμού Ερευνών για τον Καρκίνο ότι 
η ουσία γλυφοσάτη είναι «πιθανώς 
καρκινογόνο» δεν είναι «hoax».

Διεθνή σάλο έχει προκαλέσει στην 
επιστημονική -και όχι μόνο- κοι
νότητα η αποκάλυψη εσωτερικών 
εγγράφων και ηλεκτρονικής αλ
ληλογραφίας της Monsanto. Σε 
αυτά σκιαγραφείται πώς η πολυ
εθνική επιδίωξε να αξιοποιήσει 
την τεράστια επιρροή της προκει
μένου να κατευνάσει τις σφοδρές 
αντιδράσεις παγκοσμίως για το ευ
ρείας κατανάλωσης ζιζανιοκτόνο 
Roundup που παράγει. Το επίμα
χο ζιζανιοκτόνο έχει προκαλέσει 
τεράστιους πονοκεφάλους στην 
αμερικανική εταιρεία -εξαγορά
στηκε το 2019 αντί 66 δισ. δολα
ρίων από τον γερμανικό κολοσσό 
Bayer- η οποία αντιμετωπίζει περί
που 11.000 αγωγές επειδή κατηγο- 
ρείται ότι δεν ενημέρωσε επαρκώς 
τους χρήστες του Roundup -πολ
λοί εκ των οποίων εμφάνισαν καρ
κίνο- για πιθανούς κινδύνους που 
εγκυμονεί η μη σωστή χρήση του. 
Αλλωστε η εταιρεία έχει χάσει ήδη 
τρεις σχετικές αγωγές και καλείται 
να καταβάλει συνολική αποζημί
ωση εκατοντάδων εκατομμυρίων 
δολαρίων, με αποτέλεσμα να απει
λείται ευθέως η βιωσιμότητά της.

Από τα Ellinika Hoaxes 
στους Ρεπουμπλικάνους
Τα προβλήματα για τη Monsanto 
άρχισαν να γιγαντώνονται το 2015,

όταν ο Διεθνής Οργανισμός Ερευ
νών για τον Καρκίνο (ΔΟΕΚ) δη
μοσιοποίησε έρευνα στην οποία η 
γλυφοσάτη, συστατικό στοιχείο του 
Roundup, ήταν μεταξύ των ουσιών 
που χαρακτηρίστηκαν «πιθανώς 
καρκινογόνες για τον άνθρωπο».

Εκτοτε και ενώ έχουν μεσολα
βήσει οι τρεις προαναφερθείσες 
καταδικαστικές αποφάσεις για την 
πολυεθνική ξεκίνησε μια παγκό
σμια δημόσια συζήτηση αναφορι
κά με το κατά πόσο η γλυφοσάτη 
είναι επιβλαβής τόσο για το περι
βάλλον όσο και για την ανθρώπινη 
υγεία. Τα Ellinika Hoaxes μάλιστα 
συμμετείχαν σε αυτήν τη συζήτη
ση μέσω δύο ρεπορτάζ που αμφι
σβητούσαν την επικινδυνότητα της 
γλυφοσάτης, κάνοντας λόγο μετα
ξύ άλλων για «παραφιλολογία».

Κι ενώ είναι πρόσφατη η είδηση 
ότι στη Γαλλία και τη Γερμανία η 
Monsanto φακέλωσε δημοσιογρά
φους και πολιτικούς κατατάσσο- 
ντάς τους σε κατηγορίες ανάλογα 
με τη στάση που τηρούσαν σχετι
κά με τη γλυφοσάτη, πρόσφατα δη
μοσιεύματα, όπως αυτό του ερευ
νητικού ιστότοπου Intercept στις 
23 Αυγούστου 2019, σκιαγραφούν 
περαιτέρω τους υπόγειους χειρι
σμούς της πολυεθνικής.

Στο επίμαχο ρεπορτάζ γίνε
ται αναφορά στη σύνδεση της 
Monsanto με το Ρεπουμπλικανικό 
Κόμμα του προέδρου Ντόναλνχ 
Τραμπ: «Τα τελευταία τέσσερα 
χρόνια οι Ρεπουμπλικάνοι στο 
Κογκρέσο έχουν αποστασιοποι- 
ηθεί και ωθούνται να αποθαρρύ
νουν τον ΔΟΕΚ προφασιζόμενοι 
ότι υπερασπίζονται το χημικό (σ.α: 
τη γλυφοσάτη) για το καλό των 
μικρών Αμερικανών αγροτών». 
Σύμφωνα όμως με την πρόσφατη 
αποκάλυψη εγγράφων, «η εξελισ
σόμενη πολιτική επίθεση ενάντια 
στον ΔΟΕΚ έχει ενορχηστρωθεί εν 
μέρει από τη Monsanto».

Τα επίμαχα έγγραφα που δημο
σιοποιήθηκαν, όπως αναγράφε
ται στο ρεπορτάζ, «δημοσιεύθη- 
καν από μια ενάγουσα δικηγορική 
εταιρεία, την Baum Hedlund, και 
περιλαμβάνουν εταιρικά emails, 
έγγραφα και αντίγραφα καταθέ
σεων που δείχνουν ότι οι δικηγό
ροι και οι λομπίστες της Monsanto
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Υπόγειες σχέσεις της εταιρείας με το Ρεπουμπλικανικό 
Κόμμα του Ντόναλντ Τραμπ και λομπίστες για να 
καταστήσουν αναξιόπιστες τις επιστημονικές έρευνες
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Σφοδρές 
συνεχίζουν 
να είναι οι 
αντιδράσεις 
παγκοσμίως κατά 
της αμερικανικής 
εταιρείας για το 
ζιζανιοκτόνο 
Roundup που 
παράγει, για 
τις συνέπειες 
από τη χρήση 
του οποίου 
αντιμετωπίζει 
επιπλέον περίπου 
11.000 αγωγές

κατπύθυναν νομοθέτες συντονίζο
ντας τις προσπάθειες προκειμένου 
να αμφισβητήσουν την αξιοπιστία 
του ΔΟΕΚ...».

Χρησιμοποίησε την επιρροή 
προς τους νομοθέτες
Στα εν λόγω ντοκουμέντα φαίνε
ται ότι η εταιρεία «έκανε χρήση της 
επιρροής της προς τους νομοθέ
τες προκειμένου να ανταγωνιστεί 
τις ρυθμιστικές αρχές, πιέζοντας 
και χρησιμοποιώντας απειλές ώστε 
να διαμορφώσει τις επιστημονι
κές τεχνικές που χρησιμοποιήθη
καν προκειμένου να ερευνηθοόν 
η γλυφοσάτη και άλλες αμφιλεγό
μενες χημικές ενώσεις, ως μέρος 
μιας μεγαλύτερης καμπάνιας φί
μωσης των κριτικών και δυσφή- 
μησης του ΔΟΕΚ».

Αλλωστε τον Ιούνιο του 2015ο 
τότε αντιπρόεδρος κυβερνητικών 
ζητημάτων στη Monsanto Μά- 
ικλ Ντάικς έγραψε σε mail -ένα 
από όσα έχουν διαρρεύσει- ότι η 
εταιρεία είχε στείλει την ομάδα λο- 
μπιστών που διαθέτει για να ενη
μερώσει ανθρώπους-κλειδιά σε 
οργανισμούς όπως η αμερικανι
κή Υπηρεσία Προστασίας Περι
βάλλοντος, η Εμπορική Αντιπρο
σωπεία των Ηνωμένων Πολιτειών, 
η αμερικανική Βάση Δεδομένων 
Σύνθεσης Τροφίμων, το υπουργείο 
Εξωτερικών και μέλη του Κογκρέ
σου, «ώστε να αυξηθούν οι ανη
συχίες σχετικά με την επιστημονι
κή επεξεργασία του ΔΟΕΚ και το 
πώς η απόφαση (σ.α: σχετικά με τη 
γλυφοσάτη) μπορεί να επηρεάσει 
τη γεωργία και το διεθνές εμπό
ριο». Οι λομπίστες συναντήθηκαν 
επίσης με αξιωματούχους του αμε
ρικανικού υπουργείου Υγείας και 
Ανθρώπινων Υπηρεσιών προκει
μένου να «εξασφαλίσουν μια (σ.α: 
θετική) δήλωση από τον Παγκό
σμιο Οργανισμό Υγείας».

Εργαλείο η μείωση 
της χρηματοδότησης
Οι λομπίστες της Monsanto όμως 
είχαν στενές επαφές και με μέλη 
επιτροπών. Ο Ντρου Φίλεϊ, δι
κηγόρος που εργαζόταν για το Ρε- 
πουμπλικανικό Κόμμα στην Επι
τροπή Επίβλεψης στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων, η οποία αποτελεί

την κύρια ερευνητική επιτροπή, 
έστειλε mail σε έναν σύμβουλο της 
συμβουλευτικής εταιρείας FTI, η 
οποία εργάζεται για λογαριασμό 
της Monsanto, «για να του εξηγή
σει ότι το γραφείο του επιδιώκει 
να μειωθεί η χρηματοδότηση του 
ΔΟΕΚ σχετικά με το ζήτημα της 
γλυφοσάτης».

Μάλιστα, ο συγκεκριμένος δι
κηγόρος έγραψε στον σύμβουλο 
της Monsanto: «Ευχαριστώ και 
πάλι για τη συνεργασία». Πλέον 
εργάζεται ως δικηγόρος στο Συμ
βούλιο για την Περιβαλλοντική 
Ποιότητα του Λευκού Οίκου, το 
οποίο επιβλέπει την περιβαλλοντι
κή πολιτική.

Την περασμένη χρονιά η Επι
στημονική Επιτροπή της Βουλής 
των Αντιπροσώπων αφιέρωσε μια 
ολόκληρη ακρόαση στην εξέταση 
του ΔΟΕΚ, δίνοντας έμφαση στην 
αντιμετώπισή του όσον αφορά τη 
γλυφοσάτη. Μάλιστα ο πρόεδρος 
της επιτροπής Λαμάρ Σμιθ «ακο
λούθως έστειλε περισσότερες επι
στολές σε ερευνητές για τον καρκί
νο στη Νορβηγία, απαιτώντας να 
“διορθώσουν τα ελαττώματα στον 
ΔΟΕΚ”».

Επειτα η Επιτροπή Πιστώσε
ων της Βουλής των Αντιπροσώ
πων έκοψε 2 εκατ. δολάρια από 
τον προϋπολογισμό του ΔΟΕΚ, 
σε μια «συμβολική κίνηση» προ
κειμένου να απομακρύνει τις ΗΠΑ 
από το διεθνές σώμα που επιχορη
γεί τον οργανισμό με περίπου 40 
εκατ. δολάρια.

Η Bayer στην απάντηση που 
απέστειλε στην ιστοσελίδα thein- 
tercept.com για το επίμαχο δη
μοσίευμα αρνείται κάθε κατηγο
ρία, σχολιάζοντας μεταξύ άλλων 
ότι από τη διαρροή των εγγράφων 
δεν προκύπτει ότι τα ζιζανιοκτό- 
να που παράγει δεν είναι ασφα
λή όταν χρησιμοποιούνται σω
στά, ούτε ότι η γλυφοσάτη είναι 
καρκινογόνο.

«Αντιθέτως, τα έγγραφα φανε
ρώνουν τις δραστηριότητες της 
Monsanto που είχαν σκοπό να δι
ασφαλίσουν έναν δίκαιο, έγκυρο 
και επιστημονικά τεκμηριωμένο δι
άλογο σχετικά με την εταιρεία και 
τα προϊόντα της, σε απάντηση της 
σημαντικής παραπληροφόρησης».

Το σχέδιο 
για τη φίμωση 
της «ενοχλητικής» 
δημοσιογράφου
Εξίσου ενδιαφέρον όσον αφο
ρά τις πρακτικές που ακολουθεί η 
Monsanto είναι και το άρθρο της δη
μοσιογράφου Κάρεϊ Γκίλαμ (φω
τογραφία) στην εφημερίδα «The 
Guardian», όπου δημοσιοποιεί ότι 
πρόσφατα έλαβε περίπου 50 σελί
δες εγγράφων από εσωτερική επι
κοινωνία της Monsanto στις οποίες 
σκιαγραφούνται τα σχέδια της πο
λυεθνικής για τη δυσφήμηση της 
ίδιας της ρεπόρτερ και της δουλειάς 
της. Η δημοσιογράφος, που κάλυ
πτε επί 21 χρόνια το ρεπορτάζ για 
την αγροχημική βιομηχανία κυρίως 
στο πρακτορείο Reuters, ήξερε «ότι 
στην εταιρεία δεν αρέσει να κάνω ρε
πορτάζ σχετικά με την αυξανόμενη 
ανησυχία που επικρατεί στην επι
στημονική κοινότητα για την έρευ
να που συνδέει τα ζιζανιοκτόνα της 
Monsanto με ανθρώπινα και περι
βαλλοντικά προβλήματα υγείας. Και 
γνώριζα ότι η εταιρεία δεν είδε με 
καλό μάτι την έκδοση του βιβλίου 
μου το 2017, το οποίο αποκάλυψε 
πς ενέργειές της προκειμένου να κα- 
ταστείλει και να χειραγωγήσει τους 
επιστήμονες που περιέβαλλαν την 
επιχείρηση των ζιζανιοκτόνων. Αυτό 
που δεν είχα φανταστεί όμως είναι 
ότι αυτά που αποκάλυψα θα είχαν 
αποτέλεσμα ένα σχέδιο “εξόντωσής” 
μου από τη Monsanto».

Ηλεκτρονική προπαγάνδα
Σύμφωνα με τη δημοσιογράφο, 
στα επίμαχα εσωτερικά έγγρα
φα της εταιρείας περιγράφεται μια 
σειρά ενεργειών: «Ενα πλάνο της 
Monsanto περιλάμβανε το ανέβα- 
σμα ενός πληρωμένου μπλογκ στο 
διαδίκτυο που έκανε αναφορά στο 
πρόσωπό μου, ώστε κάθε φορά που 
κάποιος έκανε αναζήτηση με το όνο
μά μου να αναδύεται στην κορυφή 
το συγκεκριμένο μπλογκ». Στην αλ
ληλογραφία επίσης συζητήθηκε η 
ανάγκη παραγωγής και προώθη
σης αρνητικών σχολίων σε βάρος 
της. «Επιπροσθέτως, η Monsanto 
έφτιαξε ένα βίντεο για να ενισχύσει 
την προπαγάνδα της σχετικά με εμέ
να και τη δουλειά μου».

Η Monsanto φέρεται ακόμη να 
στρατολόγησε και τη συμβουλευτι
κή εταιρεία FTI στη «μάχη» εναντί
ον της: «Η FTI ήρθε στην επικαι- 
ρότητα νωρίτερα, όταν μια από τις 
υπαλλήλους της παρουσιάστηκε 
ως ρεπόρτερ στη δοκιμή για καρ
κίνο από το Roundup τον Μάρτιο 
στο Σαν Φρανσίσκο. Προσποιή- 
θηκε ότι έκανε ρεπορτάζ στη δίκη 
της Monsanto εναντίον του Χάρ- 
ντμαν», ενώ παρουσίαζε συγκεκρι
μένες ιστορίες που ήταν υπέρ της 
Monsanto ως δικό της ρεπορτάζ σε 
πραγματικούς ρεπόρτερ που κάλυ
πταν τη δίκη. «Επίσης ζητήθηκε από 
τη συμβουλευτική εταιρεία να “ενερ
γήσει άμεσα” για την πληρωμένη το
ποθέτηση υπάρχουσας δημοσίευ
σης σε μπλογκ σχετικά με την Κάρεϊ

Γκίλαμ, ώστε να εμφανίζεται πρώτη 
σε αναζήτηση στο Google».

Η πίεση στους εκδότες
Στα επίμαχα ηλεκτρονικά μηνύματα 
της Monsanto είναι εμφανής, σύμ
φωνα με τη δημοσιογράφο, και η πίε
ση που ασκούσε η πολυεθνική στους 
εκδότες των Μέσων στα οποία ερ
γαζόταν: «Αν σε ένα θέμα που έγρα
φα γινόταν αναφορά σε μια κριτική 
εναντίον της εταιρείας ή παραπο
μπή σε επιστημονική έρευνα που η 
Monsanto δεν θεωρούσε έγκυρη, 
η πολυεθνική θα εξέφραζε επανει
λημμένα τα παράπονά της στους εκ
δότες προσπαθώντας να περιορίσει 
τη δημοσιογραφική παρουσία μου». 
Αλλωστε ο διευθυντής δημόσιων 
σχέσεων της Monsanto Σαμ Μέρ- 
φεϊ φέρεται να έγραψε σε ένα από 
τα επίμαχα mails για τη δημοσιογρά
φο: «Συνεχίζουμε να πιέζουμε πολύ 
έντονα τους εκδότες της σε κάθε ευ
καιρία. Και ευχόμαστε όλοι ότι μια 
μέρα θα τοποθετηθεί αλλού».

Και μπορεί η ευχή του να έπιασε 
τόπο, αφού το 2015 η Γκίλαμ έφυγε 
από το Reuters, αλλά το γεγονός ότι 
προσελήφθη στον μη κερδοσκοπικό 
οργανισμό Το Δικαίωμα των Ηνω
μένων Πολιτειών να Γνωρίζουν, που 
επιδιώκει τη διαφάνεια στη βιομηχα
νία τροφίμων, καθώς και το ότι τον 
Ιανουάριο του 2016 άρχισε να γρά
φει το βιβλίο της είχαν αποτέλεσμα 
να αναφέρεται σε mail της Monsanto 
ως «κακό σπυρί».

«Η αλήθεια καταπνίγεται»
«Η Monsanto», προσθέτει π δημο
σιογράφος, «έχει επανειλημμένα 
παρενοχλήσει εκδότες που δημο
σιεύουν θέματά μου και έχει πιέσει 
οργανωτές συνεδρίων όπου παρου
σιάζεται δουλειά μου προκειμένου 
να με αποκλείσουν. Οπότε όταν ξέ
ρεις ότι μια εταιρεία αξίας δισεκα
τομμυρίων δολαρίων δαπανά τόσο 
χρόνο και τόση προσοχή προκειμέ
νου να βρει πώς θα με παρεμποδί
σει, δεν μπορεί παρά να τρομάζεις... 
Οταν η δύναμη μιας εταιρείας χρη
σιμοποιείται τόσο έντονα για να κά
νει τους δημοσιογράφους να σιω
πήσουν, για να χειραγωγήσει τον 
δημόσιο βίο και την κοινή γνώμη, 
η αλήθεια καταπνίγεται. Και θα πρέ
πει όλοι να φοβόμαστε».
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